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Ερώτηση

 Προς τον Υπουργό Εργασίας

Θέμα: Fast track διαδικασίες για απονομή συντάξεων με δυσμενείς συνέπειες

Από το καλοκαίρι του 2022 η κυβέρνηση και ο Υπουργός Εργασίας διατυμπανίζει τη

νέα ταχύτατη (fast track) διαδικασία για την εκκαθάριση των συντάξεων, βγάζοντας από την

ομηρία χιλιάδες δικαιούχους. Το αρχικό χρονοδιάγραμμα προέβλεπε την απονομή όλων των

ληξιπρόθεσμων αιτήσεων συνταξιοδότησης έως τον Ιούνιο, οι οποίες σύμφωνα με τα

επίσημα στοιχεία του συστήματος ΑΤΛΑΣ ανέρχονταν τον περασμένο Μάρτιο σε 109.231

(αφορά κύριες συντάξεις), εκ των οποίων οι 78.173 αιτήσεις ήταν ληξιπρόθεσμες.

Ο υπουργός Εργασίας, αναφερόμενος στο θέμα των εκκρεμών συντάξεων σημείωνε

το καλοκαίρι ότι για την περίοδο 2016 με 2019 έχουν κλείσει όλες οι κύριες συντάξεις,

προσθέτοντας ότι δεν υπάρχουν υπόλοιπα, ούτε για περιπτώσεις που αφορούν δύο Ταμεία ή

διαδοχικές συντάξεις, εκτός από κάποιες περιπτώσεις που υπάρχουν χρέη ή έχουν βγει

απορριπτικές αποφάσεις, ή εκκρεμούν δικαστικές αποφάσεις.

Η βασική φιλοσοφία της νέας διαδικασίας είναι ότι τα στοιχεία που έχουν υποβληθεί

δεν επαληθεύονται πριν από την έκδοση της πράξης απονομής σύνταξης, αλλά ελέγχονται εκ

των υστέρων σε διάστημα έως και 10 ετών. Ωστόσο υπάρχουν καταγγελίες και έχουν

υποβληθεί χιλιάδες ενστάσεις που κατακλύζουν τη Διεύθυνση Απονομής Συντάξεων για

σοβαρά λάθη στους υπολογισμούς των τελικών αποδοχών των δικαιούχων. Λάθη που

υποχρεώνουν τους δικαιούχους να ζουν με λιγότερα από 300€ το μήνα. Λάθη που ορίζουν τα

ποσά των κρατήσεων να ανέρχονται σε ποσοστό έως και 70% της συνολικής μηνιαίας

σύνταξης, όταν «οι κρατήσεις δεν πρέπει να υπερβαίνουν το ¼ της σύνταξης» (άρθρο 57Α

παρ.3 του Π.Δ. 169/2007, όπως τέθηκε με το άρθρο 1 του ν.4151/2013). Λάθη κρατικά, τα

οποία θα ξανά πληρώσει ο συνταξιούχος ακόμη και όταν τα πληρωθεί αναδρομικά μετά από

χρόνια, φορολογούμενος για το ποσό που θα λάβει σαν να επρόκειτο για δικό του λάθος ή

καθυστέρηση πληρωμής.

Ενδεικτικά αναφέρουμε τα όσα κατήγγειλε πρόσφατα η Πανελλήνια Ένωση

Συνταξιούχων Εκπαιδευτικών (Π.Ε.Σ.ΕΚ) «Η έκδοση των συντάξεων με την

αυτοματοποιημένη διαδικασία δεν «διαβάζει» ή δεν «αναγνωρίζει» την προϋπηρεσία σε

ΙΚΑ, ΟΑΕΕ και ΟΓΑ (δηλ. πριν από τον διορισμό στο Δημόσιο) σε πολλές συνταξιοδοτήσεις

1

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

2102

Ημερομ. Κατάθεσης:

6/2/2023



και δεν υπολογίζει σε όλες τις περιπτώσεις τις αιτήσεις των συναδέλφων μας για εξαγορά

πλασματικών χρόνων.

Επίσης σε πολλές συνταξιοδοτικές πράξεις ο υπολογισμός της σύνταξης δεν γίνεται από την

ημερομηνία συνταξιοδότησης (συνήθως 1.9.2021), αλλά από την ημερομηνία έκδοσης της

σύνταξης με την αυτοματοποιημένη διαδικασία. Με αυτό τον τρόπο οι συνταξιούχοι

στερούνται τις συντάξιμες αποδοχές πολλών μηνών.

Επειδή οι ενστάσεις στο Ελεγκτικό Συνέδριο δεν πρόκειται να συζητηθούν πριν την

παρέλευση 5ετίας και επειδή είναι σκάνδαλο να καλείται ο συνταξιούχος να ζήσει με μια

κουτσουρεμένη σύνταξη από τραγικά λάθη της πολιτικής ηγεσίας του υπουργείου Εργασίας,

απαιτούμε να γίνει άμεσα επανέλεγχος όλων των συντάξεων που έχουν εκδοθεί με τη μέθοδο

fast track, να γίνει αποκατάσταση των συντάξεων και να μην δίδονται οδηγίες από τις

υπηρεσίες σας να καταφεύγουν σε ενστάσεις στο Ελεγκτικό Συνέδριο».

Δεδομένου ότι:

● Το σύνολο των ενστάσεων σύμφωνα με μαρτυρίες συνταξιούχων αλλά και παραδοχές

κρατικού προσωπικού φαίνεται να έχει ξεπεράσει τις 5.000.

● Στις ενστάσεις αυτές, σύμφωνα με το προσωπικό του Γενικού Λογιστηρίου του

Κράτους, «λόγω φόρτου εργασίας από τις πολλές προσφυγές, τα αιτήματα για τις

διορθώσεις θα εξεταστούν σε βάθος πενταετίας».

● Υποχρεώνονται συνταξιούχοι να ζουν με λιγότερα από 300€ το μήνα (ακατόρθωτο)

λαμβάνοντας για σειρά ετών αποδεδειγμένα λάθος αποδοχές.

Ερωτάται ο Υπουργός:

1. Ποιό είναι το πραγματικό συνολικό ποσοστό των ενστάσεων από το σύνολο των

αποδιδόμενων συντάξεων των τελευταίων 22 μηνών;

2. Πόσες είναι οι συντάξεις που αποδόθηκαν με την καινούργια διαδικασία οι οποίες

υπολογίστηκαν χαμηλότερες από το ποσό της έναντι σύνταξης που ελάμβαναν οι νέοι

συνταξιούχοι με βάση την προηγούμενη πρακτική;

3. Τι προτίθεται να κάνει προκειμένου να θεραπεύονται άμεσα αυτές οι περιπτώσεις

προστατεύοντας τους νέους συνταξιούχους πολίτες από τέτοιες καταστάσεις που

μόνο απόλυτη οικονομική δυσπραγία μπορούν να προκαλέσουν και τα επακόλουθα

αυτής;

Ο ερωτών Βουλευτής

Κρίτων Αρσένης
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